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笃 行 创 新   ·   经 世 致 用

为 产 业 赋 能
Empowering industries

Practicing innovation · Applying to the world



柔性电子产业发展联盟成立于2021年成都柔性电子产业发

展大会。

The Flexible Electronics Industry Development Alliance was established at the

Chengdu Flexible Electronics Industry Development Conference in 2021.

由西北工业大学柔性电子研究院、浙江清华柔性电子技术

研究院、华中科技大学柔性电子研究中心、电子科技大学

材料与能源学院、京东方科技集团股份有限公司等30余家

单位共同发起。理论物理学家，中国科学院院士欧阳钟灿

现场见证成立。

The alliance was jointly initiated by more than 30 institutions, including the

Flexible Electronics Research Institute of Northwestern Polytechnical

University, Zhejiang Tsinghua Flexible Electronics Technology Research

Institute, Flexible Electronics Research Center of Huazhong University of

Science and Technology, School of Materials and Energy at the University of

Electronic Science and Technology of China, and BOE Technology Group Co.,

Ltd. The establishment was witnessed by Ouyang Zhongcan, a theoretical

physicist and academician of the Chinese Academy of Sciences.

成 立 背 景
BACKGROUND OF FOUNDATION



联盟设立以西北工业大学为理事长单位，中国科学院院士黄维担任联盟理事长，设联盟秘书处，南都传媒为秘书长单位，同

时设立多家副理事长单位、理事单位和成员单位。

The alliance is chaired by Northwestern Polytechnical University, with Huang Wei, an academician of the Chinese Academy of Sciences, serving as the chairman. The

alliance has also established a secretariat, with Southern Metropolis Daily Media Group serving as the secretary-general unit. In addition, several vice-chairman units,

director units, and member units have been set up.

组 织 架 构
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联盟成员单位数量突破100家，成员包括遍布全国多个省份的高校、科研院所、材料研发企业、设备制造商、终端应用商、投

融资机构等单位，其中同时入选985/211工程高校7所，国家级重点实验室2所，上市公司7家，以及多家“双一流”大学和省

级研究院、龙头企业。

The number of member units in the alliance has exceeded 100. The members include universities, research institutes, material research and development companies,

equipment manufacturers, terminal application vendors, investment and financing institutions, and other entities located in various provinces across the country.

Among them, there are seven universities that are included in the "Project 985/211," two national key laboratories, seven listed companies, as well as several "Double

First-Class" universities, provincial research institutes, and leading enterprises.

涵盖领域涉及电子元器件、柔性基板、柔性传感、增材制造、印刷电子、柔性显示屏以及柔性可穿戴产品等。

The covered fields include electronic components, flexible substrates, flexible sensors, additive manufacturing, printed electronics, flexible displays, and flexible

wearable products.

成 员 概 况
OVERVIEW OF MEMBERS

协会
（Association Organizations）

7家

企业
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71家

研究院
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985/211工程高校7所

国家级重点实验室2所

上市公司9家



联 盟 工 作
FEIDA WORK

行业趋势洞察，根据联盟发展计划及成员单位特别需求进行实地走

访、考察、交流，关注各能级企业在生产制造、技术及场景应用等

方面取得的创新和突破，进行产学研对接。

Insights into industry trends, conducting field visits,

investigations, and exchanges based on the alliance's

development plan and special needs of member units.

Paying attention to the innovations and breakthroughs

achieved by enterprises at different levels in production,

manufacturing, technology, and scenario applications, and

facilitating industry-academia-research collaborations.

召开成员大会、组织举办国际化高峰论坛、双创赛事、展览展会、

研学交流等活动，促进行业交流，联合各级别科学技术协会、产

业研究院联合举办项目路演会、对接会以及人才推介会等活动。

Organize member conferences, international summits,

innovation and entrepreneurship competitions, exhibitions,

study tours, and other activities to promote industry

exchanges. Collaborate with scientific and technological

associations at all levels and industrial research institutes

to jointly organize project roadshows, matchmaking

meetings, and talent promotion events.

依托联盟“专家智库”将各科研专家、教授及企业高管采访资

料进行汇编，打造“人才头条”、“大咖新语”，加强科技人

才服务、提升科技成果转化效能。

Relying on the alliance's "Expert Think Tank," compiling

interview materials of scientific research experts,

professors, and enterprise executives to create "Talent

Headlines" and "New Insights from Experts,"

strengthening science and technology talent services,

and enhancing the efficiency of technology transfer.

人 才 服 务（Services）考 察 交 流（Communications）系 列 活 动（Activities）



联 盟 工 作
FEIDA WORK

为联盟成员单位提供专业技术支持、投融资以及识产

权问题咨询、人员培训、产品把关等服务。

Provide professional technical support,

investment and financing, intellectual property

consultation, personnel training, product quality

control, and other services to the member units

of the alliance.

建设专项公共服务平台，收集发布大中小企业融通、产学研合作的机

会清单，引进、投资、孵化掌握核心关键技术、拥有发展潜力的优质

企业及项目。

Establish a dedicated public service platform to collect and

publish a list of opportunities for collaboration between large,

medium, and small enterprises, as well as industry-academia-

research cooperation. Introduce, invest in, and incubate high-

quality enterprises and projects that possess core key

technologies and have development potential.

专 项 培 训(Training)平 台 搭 建(Platform)



联盟以契约关系为纽带，自愿入盟、退盟为原则，通过资源共享和创新要素的优化组合，形成一个产业发展的技术创新合作组织和共享平台，进行协同创新。

联盟旨在整合柔性电子产业链上下游、左右岸资源，为联盟成员服务，为柔性电子产业赋能，为地方经济发展助力。

The alliance is bound by contractual relationships, with voluntary membership and withdrawal as principles. Through resource sharing and the

optimization of innovative elements, it forms a technological innovation cooperative organization and sharing platform for industrial development,

promoting collaborative innovation.The alliance aims to integrate resources from both upstream and downstream of the flexible electronics industry

chain, as well as resources from both sides of the industry, to serve its members and empower the flexible electronics industry, thereby contributing to

local economic development.

使命：为产业赋能 价值观：笃行创新，经世致用

联 盟 愿 景
VISION



关注联盟近期动态，了解近期会议以及高峰论

坛预告等信息，请关注注联盟官网和公众号。

To stay updated on the recent activities of the alliance and obtain information about upcoming

meetings, please follow the official website and official WeChat account of the alliance.

加 入 联 盟
COALIZE

会议、论坛以及展会等相关活动或咨询其他信

息可直接致电联盟秘书处。

For inquiries about conferences, forums, exhibitions, and other

related activities, or for any other information, please contact the

secretariat of the alliance by phone or Email.

联盟官网 联盟公众号
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